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Godkjenningssaker 
GK 22/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Møteinnkalling og sakliste vart godkjent utan merknadar. 
 

GK 23/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møte 18.06.2020 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Møteprotokoll frå møte 18.06.2020 vart godkjent utan merknadar. 
 
 

Referatsaker 
RS 62/20 Evaluering av ordninga med fylkesvise mobbeombod - 
løypemelding 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 62/20 vart referert. 
 

RS 63/20 Avbroten sesong Turistrute Hardanger og Turistrute Bergen - Flåm 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 63/20 vart referert. 
 

RS 64/20 Sjåførtryggleik 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 64/20 vart referert. 
 

RS 65/20 Vesentleg innvending til vedteken regional planføresegn om 
lokalisering av handel og kjøpesenter for Sogn og Fjordane 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 65/20 vart referert. 
 

RS 66/20 Fordeling av tilskot til friskliv-, lærings- og meistringstilbod år 
2020 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 66/20 vart referert. 
 



RS 67/20 Administrativ fråsegn til Stad kommune sin samfunnsdel for 2020 - 
2032 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 67/20 vart referert. 
 

RS 68/20 Administrativ fråsegn til Fitjar kommune sin samfunnsdel for 
kommuneplan 2020-2040 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 68/20 vart referert. 
 

RS 69/20 TV-aksjonen 2020 - søknad om Fylkesbidrag 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 69/20 vart referert. 
 

RS 70/20 Oversikt over framtidig planlagde politiske saker 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 70/20 vart referert. 
 

RS 71/20 Orientering - Riksantikvaren kulturminnemynde - Reguleringsplan 
for steinbrot på Aksla,Hennøy plan id 1438.016.03 - Bremanger kommune 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 71/20 vart referert. 
 

RS 72/20 Retningslinjer for ferjeavløysingsordninga for fylkesvegferjer 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 72/20 vart referert. 
 

RS 73/20 Fordelingsnøkler for kulturinstitusjoner 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 73/20 vart referert. 
 

RS 74/20 Orientering til fylkeskommunene - brev fra Kulturdepartementet til 
departementets tilskuddsmottakere i kultursektoren 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 74/20 vart referert. 
 

RS 75/20 Årsmelding NDLA 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 75/20 vart referert. 
 

RS 76/20 Vigo IKS - årsmelding 2019 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 76/20 vart referert. 
 



RS 77/20 Kunnskapsgrunnlag i samband med COVID-19 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 77/20 vart referert. 
 

Skriftlige spørsmål 
SI 20/20 Spørsmål frå Andersen (FNB) - kan redusert eller inga 
arbeidsavgivaravgift vere eit verkemiddel som vert fremja frå Vestland fylke 
til Regjeringa? 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Spørsmålet som representanten Andersen stiller, er både viktig og aktuelt. Høyanger 
har heilt rett sett ei negativ utvikling i talet på arbeidsplassar dei siste åra, og det er eit 
klart mål for både lokale og regionale forvaltingsnivå å bidra til å snu denne utviklinga. 
Når det gjeld forslaget om å redusere arbeidsgjevaravgifta for å oppnå dette, ligg mynde 
å gjere noko med dette først og fremst til nasjonale styresmakter som ein del av skatte- 
og avgiftspolitikken – og slik sett utanfor det som fylkeskommunen rår over. 
 
Fylkeskommunen skal straks vedta utviklingsplanen, den vil vera grunnlaget for korleis 
fylkeskommunen spelar på lag med kommunane. Fylkesordførar meiner at 
fylkeskommunen må jobba kontinuerleg for å sikre næringslivet og lokalsamfunn i 
Vestland dei til ei kvar tid beste rammevilkåra for ei god utvikling. Det å påverke skatte- 
og avgiftssystem er ein sentral del av dette arbeidet. 
 
Det er Høyanger kommune sjølv som må definera si plassering for arbeidsgjevarsats, og 
fylkesordførar meiner at fylkeskommunen vil støtta kommunen om det er ynskjeleg.» 

 

SI 21/20 Spørsmål frå Gadolin (A) - om produksjonsskolen 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Hyssingen produksjonsskole (Bergen) og Hardanger produksjonsskole (Ulvik) får stor 
merksemd nasjonalt og har delt sitt pedagogiske opplegg i fleire forum. Mellom anna har 
Kongehuset vitja Hardanger produksjonsskule og no i haust var statsråd Guri Melby på 
besøk til Hyssingen. 
 
Produsjonsskulen i Ulvik har ei delvis finansiering gjennom eit forsøk med tiltak for 
ungdom utanfor opplæring og arbeid. Fylkeskommunen skal evaluere sine prosjekt og 
rapportere til direktoratet innan 1.12.2020. Prosjektrapporten vil inngå i 
utdanningsdirektoratet sitt vidare arbeid opp mot kunnskapsdepartementet og vere ein 
del av grunnlaget for vidare satsing på tiltak for ungdom utanfor opplæring og arbeid. 
 
Kvart år får om lag 60 ungdomar opplæring gjennom produksjonsskule tilbod. Statstikk 
frå Hyssingen syner at ungdomane i snitt er ved produksjonsskulen i 9,3 månader. Om 
lag 80% av ungdomane er vert vidareført til utdanning eller arbeidsliv. I tillegg til 
personlege vinningar for den unge og vaksne, er gjennomføring av vidaregåande 
opplæring også viktig sett frå eit samfunnsøkonomisk perspektiv. 
 
Det statlege tilskottet vil dekke aktiviteten ved Hardanger produksjonsskule inneverande 
skuleår, men det er ikkje statlege midlar til å delfinansiere tilbodet frå hausten 2021. 
Fylkesordføraren vil nytte eit kvart høve til å marknadsføre tilbodet og behovet for 
permanent statleg finansiering.» 

 



Politiske saker 
PS 148/20 Status for handlingsprogram 2019-2020 - dei to regionale 
kulturplanane i Vestland 
 
Forslag til innstilling  
Fylkestinget tek statusrapport for handlingsprogram 2019-2020 for dei to regionale kulturplanane 
og anleggspolitikk i Vestland til vitande (sjå vedlegg). 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkestinget tek statusrapport for handlingsprogram 2019-2020 for dei to regionale kulturplanane 
og anleggspolitikk i Vestland til vitande (sjå vedlegg). 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek statusrapport for handlingsprogram 2019-2020 for dei to regionale kulturplanane 
og anleggspolitikk i Vestland til vitande (sjå vedlegg). 
 

PS 149/20 Tilskot til kulturbygg med regionale funksjonar. Retningslinjer 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkesutvalet vedtek retningslinjer for tilskot til kulturarenaer med regionale funksjonar.  
 

2. Tilskot til kulturarenaer med regionale funksjonar blir lyst ut med årleg søknadsfrist 30. april. I 
2020 blir søknadsfristen 20. oktober.  
 

3. Vedtak om tilskot til regionale kulturarenaer blir gjort av fylkestinget i samband med 
budsjettvedtak for påfølgjande år. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkesutvalet vedtek retningslinjer for tilskot til kulturarenaer med regionale funksjonar. 
 

2. Tilskot til kulturarenaer med regionale funksjonar blir lyst ut med årleg søknadsfrist 30. april. I 
2020 blir søknadsfristen 20. oktober. 
 

3. Vedtak om tilskot til regionale kulturarenaer blir gjort av fylkestinget i samband med 
budsjettvedtak for påfølgjande år. 
 

Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet vedtek retningslinjer for tilskot til kulturarenaer med regionale funksjonar. 
 



2. Tilskot til kulturarenaer med regionale funksjonar blir lyst ut med årleg søknadsfrist 30. april. I 
2020 blir søknadsfristen 20. oktober. 
 

3. Vedtak om tilskot til regionale kulturarenaer blir gjort av fylkestinget i samband med 
budsjettvedtak for påfølgjande år. 

 

PS 150/20 Moster 2024 AS - Endring av aksjonæravtale 
 
Forslag til innstilling  
1. Fylkestinget godkjenner aksjonæravtalen og tilhøyrande dokument til Moster 2024 AS.  
 
2. Fylkestinget vedtek å opprette Moster 2024 AS med tilhøyrande stiftingsdokument, vedtekter, 
instruks for valkomité og aksjonæravtale. 
 
3. Dette vedtaket erstattar punkt 1. i tidlegare vedtak i fylkestinget 03.03.2020 (PS 07/2020). 
 
4. Vedtaket forutset at Bømlo kommune gjev si tilslutning til grunnlagsdokumenta for stiftinga av 
selskapet.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget godkjenner aksjonæravtalen og tilhøyrande dokument til Moster 2024 AS. 
 

2. Fylkestinget vedtek å opprette Moster 2024 AS med tilhøyrande stiftingsdokument, vedtekter, 
instruks for valkomité og aksjonæravtale. 
 

3. Dette vedtaket erstattar punkt 1 i tidlegare vedtak i fylkestinget 03.03.2020 (PS 07/2020). 
 

4. Vedtaket forutset at Bømlo kommune gjev si tilslutning til grunnlagsdokumenta for stiftinga av 
selskapet. 

 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget godkjenner aksjonæravtalen og tilhøyrande dokument til Moster 2024 AS. 
 

2. Fylkestinget vedtek å opprette Moster 2024 AS med tilhøyrande stiftingsdokument, vedtekter, 
instruks for valkomité og aksjonæravtale. 
 

3. Dette vedtaket erstattar punkt 1 i tidlegare vedtak i fylkestinget 03.03.2020 (PS 07/2020). 
 

4. Vedtaket forutset at Bømlo kommune gjev si tilslutning til grunnlagsdokumenta for stiftinga av 
selskapet. 

 

PS 151/20 Innbyggjarforslag om båtrute mellom Ågotnes og Bergen 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget tek saka til orientering og syner til at fylkesutvalet har bedt om ei ny utgreiing av 
båtsamband mellom Sotra og Bergen. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 
 



Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek saka til orientering og syner til at fylkesutvalet har bedt om ei ny utgreiing av 
båtsamband mellom Sotra og Bergen.  
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek saka til orientering og syner til at fylkesutvalet har bedt om ei ny utgreiing av 
båtsamband mellom Sotra og Bergen. 
 

PS 152/20 Høyringsuttale - forskrift lov om integrering 
 
Forslag til innstilling  

1. Oppgåver knytt til tilskotsordningar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at fylkeskommunen får handlingsrom til 
sjølv å kunne avgjere korleis oppgåvene som tidlegare har vore ivaretekne gjennom 
tilskotsordningar skal løysast. Dette føreset sjølvsagt at midlane vert liggande i 
rammetilskotet til fylkeskommunen. På det vilkåret har vi ikkje innvendingar til at det vert 
forskriftsfesta at fylkeskommunen forpliktar seg til å følgje opp desse oppgåvene 
 

2. Kompetansekartlegging 
Vestland fylkeskommune meiner departementet sitt forslag i høyringsnotatet pkt 5.3 gir eit 
godt utgangspunkt for kompetansekartlegging. Karriere Vestland har god erfaring med 
IMDInett si løysning KOMPASS ved karriererettleiinga slik det har vore brukt på Stord 
asylmottak. Med dei presiseringar som er gitt ser vi ikkje at det er naudsynt å forskriftfeste 
fleire kompetansekriterier.  
 

3. Permisjon ved fødsel og adopsjon  
Vestland fylkeskommune ber departementet vurdere nærare å innføre tredelt 
permisjonsordning ved fødsel og adopsjon for foreldre som deltek i 
introduksjonsprogrammet 
 

4. Norskmål for deltakarar som går i grunnskule 
Vestland fylkeskommune støttar lovforslaget der krav om å oppnå eit minimumskrav i 
norsk vert erstatta med tidlegare krav om deltaking i eit visst tal timar opplæring i norsk. 
Norskmålet for introduksjonsdeltakarane som går i grunnskulen bør vere knytt til det felles 
europeiske rammeverket for språk. Fylkeskommunen støttar også forslaget om dei 
differensierte minimumskrava som er skisserte der kommunane fastset nivået i samråd 
med deltakaren 
 

5. Kompetansekrav for lærarar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget som oppfyller krava for tilsetting etter forskrift til 
opplæringslova kapittel 14, uavhengig av trinn. Det oppfyller kravet om relevant fagleg og 
pedagogisk kompetanse etter integreringslova. Då fleire av lærarane som underviser i 
norsk etter integreringslova, også underviser i grunnopplæring etter opplæringslova, ser 
vi det som mest hensiktsmessig med like krav. Den særlege kompetansen som trengs for 
å undervise i norsk etter integreringslova, vil også bli ivareteken dersom det vert stilt krav 
om 30 studiepoeng i norsk som andrespråk .Kravet om vidareutdanning bør også sjåast i 
samanheng med erfaring og ansiennitet innanfor arbeid med minoritetsspråklege. 
 

6. Registrering av opplysningar om karriererettleiing og fråvær 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at vi skal registrere opplysningar om 
karriererettleiing og fråvær for deltakarar som går fulltid i vidaregåande opplæring som sitt 
introduksjonsprogram. Registreringa bør gjerast i dei systema som til ei kvar tid er 



gjeldande i vidaregåande opplæring. For framtida er dette eit felles nasjonalt system som 
heiter «Visma in school» 
 

7. Opplysningar om ta gjennomførte timar opplæring i norsk 
Vestland fylkeskommune viser til punktet «norskmål for deltakarar som går i grunnskule» 
over. Ut frå dette ser ein ikkje behov for at det skal registrerast opplysningar om tal 
gjennomføre timar i norsk. 
 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Rita Tonning (R) sette fram slikt forslag (a): 
 

«Tillegg: 
Tillegg tilpunkt 4: I nynorskkommunar og nynorskfylke skal språkopplæring skje på 
nynorsk.» 

 
Hilde Horpen (Sp) sette fram slikt forslag (a): 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 4, første setning etter punktum: 
Vestland fylkeskommune støttar lovforslaget der krav om å oppnå eit minimumskrav i 
norsk erstattar tidlegare krav om deltaking i eit visst tal timar opplæring i norsk.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Horpen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Tonning sitt forslag fekk 6 røyster (FNB, Sp, SV, R) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Oppgåver knytt til tilskotsordningar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at fylkeskommunen får handlingsrom til sjølv å kunne 
avgjere korleis oppgåvene som tidlegare har vore ivaretekne gjennom tilskotsordningar skal 
løysast. Dette føreset sjølvsagt at midlane vert liggande i rammetilskotet til fylkeskommunen. På 
det vilkåret har vi ikkje innvendingar til at det vert forskriftsfesta at fylkeskommunen forpliktar seg til 
å følgje opp desse oppgåvene 
 
2. Kompetansekartlegging 
Vestland fylkeskommune meiner departementet sitt forslag i høyringsnotatet pkt 5.3 gir eit godt 
utgangspunkt for kompetansekartlegging. Karriere Vestland har god erfaring med IMDInett si 
løysning KOMPASS ved karriererettleiinga slik det har vore brukt på Stord asylmottak. Med dei 
presiseringar som er gitt ser vi ikkje at det er naudsynt å forskriftfeste fleire kompetansekriterier. 
 
3. Permisjon ved fødsel og adopsjon 
Vestland fylkeskommune ber departementet vurdere nærare å innføre tredelt permisjonsordning 
ved fødsel og adopsjon for foreldre som deltek i introduksjonsprogrammet 
 
4. Norskmål for deltakarar som går i grunnskule 
Vestland fylkeskommune støttar lovforslaget der krav om å oppnå eit minimumskrav i norsk 
erstattar tidlegare krav om deltaking i eit visst tal timar opplæring i norsk. Norskmålet for 
introduksjonsdeltakarane som går i grunnskulen bør vere knytt til det felles europeiske 
rammeverket for språk. Fylkeskommunen støttar også forslaget om dei differensierte 
minimumskrava som er skisserte der kommunane fastset nivået i samråd med deltakaren 
 
5. Kompetansekrav for lærarar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget som oppfyller krava for tilsetting etter forskrift til 
opplæringslova kapittel 14, uavhengig av trinn. Det oppfyller kravet om relevant fagleg og 
pedagogisk kompetanse etter integreringslova. Då fleire av lærarane som underviser i norsk etter 
integreringslova, også underviser i grunnopplæring etter opplæringslova, ser vi det som mest 
hensiktsmessig med like krav. Den særlege kompetansen som trengs for å undervise i norsk etter 
integreringslova, vil også bli ivareteken dersom det vert stilt krav om 30 studiepoeng i norsk som 
andrespråk .Kravet om vidareutdanning bør også sjåast i samanheng med erfaring og ansiennitet 
innanfor arbeid med minoritetsspråklege. 



 
6. Registrering av opplysningar om karriererettleiing og fråvær 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at vi skal registrere opplysningar om karriererettleiing 
og fråvær for deltakarar som går fulltid i vidaregåande opplæring som sitt introduksjonsprogram. 
Registreringa bør gjerast i dei systema som til ei kvar tid er gjeldande i vidaregåande opplæring. 
For framtida er dette eit felles nasjonalt system som heiter «Visma in school» 
 
7. Opplysningar om ta gjennomførte timar opplæring i norsk 
Vestland fylkeskommune viser til punktet «norskmål for deltakarar som går i grunnskule» over. Ut 
frå dette ser ein ikkje behov for at det skal registrerast opplysningar om tal gjennomføre timar i 
norsk. 
 
Saksprotokoll  16.09.2020 - hovudutval for næring 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Oppgåver knytt til tilskotsordningar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at fylkeskommunen får handlingsrom til sjølv 
å kunne avgjere korleis oppgåvene som tidlegare har vore ivaretekne gjennom 
tilskotsordningar skal løysast. Dette føreset sjølvsagt at midlane vert liggande i 
rammetilskotet til fylkeskommunen. På det vilkåret har vi ikkje innvendingar til at det vert 
forskriftsfesta at fylkeskommunen forpliktar seg til å følgje opp desse oppgåvene 
 

2. Kompetansekartlegging 
Vestland fylkeskommune meiner departementet sitt forslag i høyringsnotatet pkt 5.3 gir eit 
godt utgangspunkt for kompetansekartlegging. Karriere Vestland har god erfaring med 
IMDInett si løysning KOMPASS ved karriererettleiinga slik det har vore brukt på Stord 
asylmottak. Med dei presiseringar som er gitt ser vi ikkje at det er naudsynt å forskriftfeste 
fleire kompetansekriterier.  
 

3. Permisjon ved fødsel og adopsjon  
Vestland fylkeskommune ber departementet vurdere nærare å innføre tredelt 
permisjonsordning ved fødsel og adopsjon for foreldre som deltek i 
introduksjonsprogrammet 
 

4. Norskmål for deltakarar som går i grunnskule 
Vestland fylkeskommune støttar lovforslaget der krav om å oppnå eit minimumskrav i norsk 
vert erstatta med tidlegare krav om deltaking i eit visst tal timar opplæring i norsk. 
Norskmålet for introduksjonsdeltakarane som går i grunnskulen bør vere knytt til det felles 
europeiske rammeverket for språk. Fylkeskommunen støttar også forslaget om dei 
differensierte minimumskrava som er skisserte der kommunane fastset nivået i samråd 
med deltakaren 
 

5. Kompetansekrav for lærarar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget som oppfyller krava for tilsetting etter forskrift til 
opplæringslova kapittel 14, uavhengig av trinn. Det oppfyller kravet om relevant fagleg og 
pedagogisk kompetanse etter integreringslova. Då fleire av lærarane som underviser i 
norsk etter integreringslova, også underviser i grunnopplæring etter opplæringslova, ser vi 
det som mest hensiktsmessig med like krav. Den særlege kompetansen som trengs for å 
undervise i norsk etter integreringslova, vil også bli ivareteken dersom det vert stilt krav om 
30 studiepoeng i norsk som andrespråk .Kravet om vidareutdanning bør også sjåast i 
samanheng med erfaring og ansiennitet innanfor arbeid med minoritetsspråklege. 
 

6. Registrering av opplysningar om karriererettleiing og fråvær 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at vi skal registrere opplysningar om 
karriererettleiing og fråvær for deltakarar som går fulltid i vidaregåande opplæring som sitt 
introduksjonsprogram. Registreringa bør gjerast i dei systema som til ei kvar tid er 
gjeldande i vidaregåande opplæring. For framtida er dette eit felles nasjonalt system som 
heiter «Visma in school» 
 

7. Opplysningar om ta gjennomførte timar opplæring i norsk 



Vestland fylkeskommune viser til punktet «norskmål for deltakarar som går i grunnskule» 
over. Ut frå dette ser ein ikkje behov for at det skal registrerast opplysningar om tal 
gjennomføre timar i norsk. 
 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Alexander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, Sv og KrF fram slikt forslag:  
  

«Alternativ:  
  
Punkt 4  
Vestland fylkeskommune støttar lovforslaget der krav om å oppnå eit minimumskrav i 
norsk erstattar tidlegare krav om deltaking i et visst tal timar opplæring i norsk. 
Norskmålet for introduksjonsdeltakarane som går i grunnskulen bør vere knytt til det 
felles europeiske rammeverket for språk. Fylkeskommunen støttar også forslaget om dei 
differensierte minimumskrava som er skisserte der kommunane fastset nivået i samråd 
med deltakarane.»  
  

Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag (a):  
  

«Tillegg:  
  
Punkt 8  
- Fylkeskommunen ber departementet ytterligere klargjøre praksis for tilrettelegging av 
norskprøven.  
  
- Fylkeskommunen ber også departementet kartlegge den reelle kompetansen som 
finnes i skjæringspunktet mellom spesialpedagogikk og andrespråk i fylkeskommunene 
og fagmiljøet forøvrig, og ber departementet vurdere å sette i gang tiltak for å styrke eller 
utvikle slik fagkompetanse.»  
  

Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag (b):  
  

«Tillegg:  
  
Informasjon på nett må ligge på både nynorsk og bokmål. I nynorsk kommuner skal man 
etterstrebe at språkopplæring skal skje på nynorsk om elevar vel dette.»  

  
Avrøysting  
 
Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Syversen sitt forslag (a) fekk 10 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, R) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.  
Syversen sitt forslag (b) fekk 11 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, R, FNB) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-3 og 5-7 vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 fekk ingen røyster og fall.  
  
Innstilling til fylkesutvalet  
 
1.  Oppgåver knytt til tilskotsordningar  

Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at fylkeskommunen får handlingsrom til sjølv å 
kunne avgjere korleis oppgåvene som tidlegare har vore ivaretekne gjennom tilskotsordningar 
skal løysast. Dette føreset sjølvsagt at midlane vert liggande i rammetilskotet til 
fylkeskommunen. På det vilkåret har vi ikkje innvendingar til at det vert forskriftsfesta at 
fylkeskommunen forpliktar seg til å følgje opp desse oppgåvene  
  

2.  Kompetansekartlegging  
Vestland fylkeskommune meiner departementet sitt forslag i høyringsnotatet pkt 5.3 gir eit 
godt utgangspunkt for kompetansekartlegging. Karriere Vestland har god erfaring med 
IMDInett si løysning KOMPASS ved karriererettleiinga slik det har vore brukt på Stord 
asylmottak. Med dei presiseringar som er gitt ser vi ikkje at det er naudsynt å forskriftfeste 
fleire kompetansekriterier.   



  
3.  Permisjon ved fødsel og adopsjon   

Vestland fylkeskommune ber departementet vurdere nærare å innføre tredelt 
permisjonsordning ved fødsel og adopsjon for foreldre som deltek i introduksjonsprogrammet  
  

4.  Vestland fylkeskommune støttar lovforslaget der krav om å oppnå eit minimumskrav i norsk 
erstattar tidlegare krav om deltaking i et visst tal timar opplæring i norsk. Norskmålet for 
introduksjonsdeltakarane som går i grunnskulen bør vere knytt til det felles europeiske 
rammeverket for språk. Fylkeskommunen støttar også forslaget om dei differensierte 
minimumskrava som er skisserte der kommunane fastset nivået i samråd med deltakarane  
  

5.  Kompetansekrav for lærarar  
Vestland fylkeskommune støttar forslaget som oppfyller krava for tilsetting etter forskrift til 
opplæringslova kapittel 14, uavhengig av trinn. Det oppfyller kravet om relevant fagleg og 
pedagogisk kompetanse etter integreringslova. Då fleire av lærarane som underviser i norsk 
etter integreringslova, også underviser i grunnopplæring etter opplæringslova, ser vi det som 
mest hensiktsmessig med like krav. Den særlege kompetansen som trengs for å undervise i 
norsk etter integreringslova, vil også bli ivareteken dersom det vert stilt krav om 30 
studiepoeng i norsk som andrespråk .Kravet om vidareutdanning bør også sjåast i samanheng 
med erfaring og ansiennitet innanfor arbeid med minoritetsspråklege.  
  

6.  Registrering av opplysningar om karriererettleiing og fråvær  
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at vi skal registrere opplysningar om 
karriererettleiing og fråvær for deltakarar som går fulltid i vidaregåande opplæring som sitt 
introduksjonsprogram. Registreringa bør gjerast i dei systema som til ei kvar tid er gjeldande i 
vidaregåande opplæring. For framtida er dette eit felles nasjonalt system som heiter «Visma in 
school»  
  

7.  Opplysningar om ta gjennomførte timar opplæring i norsk  
Vestland fylkeskommune viser til punktet «norskmål for deltakarar som går i grunnskule» 
over. Ut frå dette ser ein ikkje behov for at det skal registrerast opplysningar om tal 
gjennomføre timar i norsk.  
  

8.  - Fylkeskommunen ber departementet ytterligere klargjøre praksis for tilrettelegging av 
norskprøven.  
  
- Fylkeskommunen ber også departementet kartlegge den reelle kompetansen som finnes i 
skjæringspunktet mellom spesialpedagogikk og andrespråk i fylkeskommunene og fagmiljøet 
forøvrig, og ber departementet vurdere å sette i gang tiltak for å styrke eller utvikle slik 
fagkompetanse  
  

9.   Informasjon på nett må ligge på både nynorsk og bokmål. I nynorsk kommuner skal man 
etterstrebe at språkopplæring skal skje på nynorsk om elevar vel dette.»  
  

Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Oppgåver knytt til tilskotsordningar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at fylkeskommunen får handlingsrom til sjølv å 
kunne avgjere korleis oppgåvene som tidlegare har vore ivaretekne gjennom 
tilskotsordningar skal løysast. Dette føreset sjølvsagt at midlane vert liggande i 
rammetilskotet til fylkeskommunen. På det vilkåret har vi ikkje innvendingar til at det vert 
forskriftsfesta at fylkeskommunen forpliktar seg til å følgje opp desse oppgåvene 
 

2. Kompetansekartlegging 
Vestland fylkeskommune meiner departementet sitt forslag i høyringsnotatet pkt 5.3 gir eit 
godt utgangspunkt for kompetansekartlegging. Karriere Vestland har god erfaring med 
IMDInett si løysning KOMPASS ved karriererettleiinga slik det har vore brukt på Stord 
asylmottak. Med dei presiseringar som er gitt ser vi ikkje at det er naudsynt å forskriftfeste 
fleire kompetansekriterier.  



 
3. Permisjon ved fødsel og adopsjon  

Vestland fylkeskommune ber departementet vurdere nærare å innføre tredelt 
permisjonsordning ved fødsel og adopsjon for foreldre som deltek i 
introduksjonsprogrammet 
 

4. Vestland fylkeskommune støttar lovforslaget der krav om å oppnå eit minimumskrav i norsk 
erstattar tidlegare krav om deltaking i et visst tal timar opplæring i norsk. Norskmålet for 
introduksjonsdeltakarane som går i grunnskulen bør vere knytt til det felles europeiske 
rammeverket for språk. Fylkeskommunen støttar også forslaget om dei differensierte 
minimumskrava som er skisserte der kommunane fastset nivået i samråd med deltakarane 
 

5. Kompetansekrav for lærarar 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget som oppfyller krava for tilsetting etter forskrift til 
opplæringslova kapittel 14, uavhengig av trinn. Det oppfyller kravet om relevant fagleg og 
pedagogisk kompetanse etter integreringslova. Då fleire av lærarane som underviser i norsk 
etter integreringslova, også underviser i grunnopplæring etter opplæringslova, ser vi det 
som mest hensiktsmessig med like krav. Den særlege kompetansen som trengs for å 
undervise i norsk etter integreringslova, vil også bli ivareteken dersom det vert stilt krav om 
30 studiepoeng i norsk som andrespråk .Kravet om vidareutdanning bør også sjåast i 
samanheng med erfaring og ansiennitet innanfor arbeid med minoritetsspråklege. 
 

6. Registrering av opplysningar om karriererettleiing og fråvær 
Vestland fylkeskommune støttar forslaget om at vi skal registrere opplysningar om 
karriererettleiing og fråvær for deltakarar som går fulltid i vidaregåande opplæring som sitt 
introduksjonsprogram. Registreringa bør gjerast i dei systema som til ei kvar tid er 
gjeldande i vidaregåande opplæring. For framtida er dette eit felles nasjonalt system som 
heiter «Visma in school» 
 

7. Opplysningar om ta gjennomførte timar opplæring i norsk 
Vestland fylkeskommune viser til punktet «norskmål for deltakarar som går i grunnskule» 
over. Ut frå dette ser ein ikkje behov for at det skal registrerast opplysningar om tal 
gjennomføre timar i norsk. 
 

8. - Fylkeskommunen ber departementet ytterligere klargjøre praksis for tilrettelegging av 
norskprøven. 

 
- Fylkeskommunen ber også departementet kartlegge den reelle kompetansen som finnes i 
skjæringspunktet mellom spesialpedagogikk og andrespråk i fylkeskommunene og 
fagmiljøet forøvrig, og ber departementet vurdere å sette i gang tiltak for å styrke eller 
utvikle slik fagkompetanse 
 

9.  Informasjon på nett må ligge på både nynorsk og bokmål. I nynorsk kommuner skal man 
etterstrebe at språkopplæring skal skje på nynorsk om elevar vel dette. 
 

PS 153/20 Høyring - Forskrift om tilskudd til utvikling, lansering og 
formidling av dataspill 
 
Forslag til vedtak 
1. Vestland fylkeskommune støttar forslaget om ei eiga forskrift for tildeling av tilskot til produksjon 
og formidling av dataspel, og sluttar seg til forslaget om opning for å gje tilskot til alle fasar i 
utviklingsløpet frå idestadiet og fram til ferdigstilling av dataspel. Vestland fylkeskommune stør at 
det også kan gjevast tilskot til formidling av dataspel og kompetanseheving for formidlarar som 
bidrag for å styrke posisjoneringa av norskutvikla dataspel.  
 
2. Vestland fylkeskommune er positive til at støtteordningane stimulerer til produksjon av dataspel 
som tek i vare norsk språk, kultur og historie. Forskrifta bør i sterkare grad gjenspegle norsk 
språkpolitikk og innføre insentiv for å sikre at dataspel også vert utvikla og gjort tilgjengeleg på 
nynorsk.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Rita Tonning (R) sette fram slikt forslag: 
 



«Tilskot til utvikling av spel med oppmoding til vald skal ikkje prioriterast.» 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Tonning sitt forslag fekk 5 røyster (R, FNB, SV, V) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Vestland fylkeskommune støttar forslaget om ei eiga forskrift for tildeling av tilskot til produksjon 
og formidling av dataspel, og sluttar seg til forslaget om opning for å gje tilskot til alle fasar i 
utviklingsløpet frå idestadiet og fram til ferdigstilling av dataspel. Vestland fylkeskommune stør at 
det også kan gjevast tilskot til formidling av dataspel og kompetanseheving for formidlarar som 
bidrag for å styrke posisjoneringa av norskutvikla dataspel.  
 
2. Vestland fylkeskommune er positive til at støtteordningane stimulerer til produksjon av dataspel 
som tek i vare norsk språk, kultur og historie. Forskrifta bør i sterkare grad gjenspegle norsk 
språkpolitikk og innføre insentiv for å sikre at dataspel også vert utvikla og gjort tilgjengeleg på 
nynorsk.  
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Trude Brosvik (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Tilskot til utvikling av spel med grov vald skal ikkje prioriterast.» 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Brosvik sitt forslag fekk 5 røyster (1A, FNB, SV, KrF) og fall. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune støttar forslaget om ei eiga forskrift for tildeling av tilskot til 
produksjon og formidling av dataspel, og sluttar seg til forslaget om opning for å gje tilskot til 
alle fasar i utviklingsløpet frå idestadiet og fram til ferdigstilling av dataspel. Vestland 
fylkeskommune stør at det også kan gjevast tilskot til formidling av dataspel og 
kompetanseheving for formidlarar som bidrag for å styrke posisjoneringa av norskutvikla 
dataspel.  
 

2. Vestland fylkeskommune er positive til at støtteordningane stimulerer til produksjon av 
dataspel som tek i vare norsk språk, kultur og historie. Forskrifta bør i sterkare grad gjenspegle 
norsk språkpolitikk og innføre insentiv for å sikre at dataspel også vert utvikla og gjort 
tilgjengeleg på nynorsk.  

 

PS 154/20 Planprogram til Regional transportplan 2022 - 2033 - Vedtak 
 
Forslag til innstilling  
Fylkesutvalet vedtek med dette planprogrammet for Regional transportplan Vestland 2022 – 2033 slik det er 
vedlagt.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 
 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av KrF, A, Sp, MDG og SV fram slikt forslag:  
  

«Alternativ:  
  
Fylkesutvalet vedtek med dette planprogrammet for Regional Transportplan Vestland 
2022-2033 slik den er vedlagt, med følgjande endringar: 
 
Pkt. 3.3 
Kunnskapsgrunnlaget skal bestå av 
-oppdatert kunnskapsgrunnlag for sykkel og gange i Vestland 
 
Tillegg i pkt 4.1.2 Investeringstiltak (tillegg utheva) Basert på dette og dei korridorvise 
utgreiingane skal det utarbeidast lister over prioriterte prosjekt etter ulike kategoriar av 



tiltak som strekningsvise utbyggingstiltak, punktutbetringar og behov for møteplassar. 
4.1.7. Viktige vegar for næringslivet Utfordringar Næringslivet er opptekne av føreseielege 
forhold for å kunne få sine produkt fram til mottakarane. I Vestland er næringar knytt til 
ressursane i havet og skogen i ei særstilling, og vegane til og frå hamner er difor særleg 
viktige. 
 
4.1.8. Massehandtering 
Formål 
God massehandtering er ein viktig føresetnad for ein sirkulær økonomi, og god handtering 
av 
Massar kan bidra til lågare klimagassutslepp dersom ein finn gode, lokale prosjekt som 
kan ha nytte av massane til dømes i bygge- og industriprosjekt. Masseforvaltning handlar 
også om 
masseunderskot. 
 
Utfordring 
Det er mange store utbyggingar av samferdsels- og infrastrukturprosjekt i Vestland som gir 
store 
masseoverskot. Desse massane bør nyttast til samfunnstenelege formål, ikkje berre at 
samferdslesprosjekt må løyse sine masseutfordringar. 
 
Utgreiingsbehov 
Regional transportplan skal utarbeide prinsipp og strategiar for korleis ein kan nytte 
overskotsmassar på samfunnstenelege måtar. 
• Identifisere økonomiske og miljømessige gevinstar i utvikling av nye og betre 
alternative bruksområder. 
• Bidra til gjenbruk av produserte overskotsmassar innanfor industriell verksemd. 
Pkt 4.2.2 Kollektivtransport 
 
Under utgreiingsbehov 
-RTP skal utgreie ailke konsept for kollektivtrafikk på sjø, med vekt på utslepp, kostnader 
og 
andre samfunnsmessige konsekvensar. Blå bybane må utgreiast. 
 
4.2.2 Utgreiingspunkt 
• RTP skal greie ut kollektivstrategi for born og unge, samt andre grupper, som 
ikkje har tilgang til eigen bil. 
 
4.2.3 Utgreiingspunkt 
• RTP skal vurdere behovet for fleksibel skuleskyss for elevar både i grunnskule 
og vidaregåande skule, slik at fritidsaktivitetar kan verte lettare tilgjengeleg. 
• Skyss/Kringom sitt tilbod må bli betre tilpassa fylket sine eigne 
opplæringstilbod for elevar i vidaregåande skule. 
 
4.2.4 Sykkel og gange 
Utgreiingsbehov 
-som del av RTP skal det utarbeidast ein sykkelstrategi for Vestland. 
 
4.2.7 Fly 
Endre setning «Av ikkje-statlege flyplassar i Vestland har vi Stord lufthamn Sørstokken» til 
Fylket er eigar av Stord lufthamn Sørstokken (21%) saman med Stord kommune (79%), 
som vert driven av Sunnhordland lufthamn AS. 
 
4.3.1 Byvekstavtalen 
Utgreiing 
Ein gjennomgang av forsking på bruk og lokalisering av innfartsparkering må ligge til grunn 
for det vidare arbeidet med plassar for innfartsparkering knytt til ulike kollektivknutepunkt, 
td at innfartsparkering skal leggast utanfor sentersonene i Bergen, med unntak av Arna, jfr. 
Vedtak. 
 
4.4.6 Utgreiingspunkt 
Tillegg til nest siste kulepunkt: Herunder også greie ut, aleine eller i samarbeid med andre 
fylke, å innføre eigne standarder for fylkesvegar.» 

 



Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tilleggsforslag nytt punkt 2 og 3:  
 
2. Fylkesutvalet ber administrasjonen om arbeida for realisering av ferjeavløysingsprosjekt 
i Vestland som klarar finansieringa utan fylkeskommunale midlar. Dette med sikte på 
raskast mogleg oppstart av desse prosjekta. Dette arbeidet må gå parallelt med prosessen 
med ny RTP.  
 
3. Saksordførar RTP, utvalsleiar SAMO og representantar frå administrasjon må snarast 
planleggja møte med departement og sentrale politikarar i Oslo for avklara nye signal for 
finansiering av denne ordninga, herunder «pukkeleffekt» mm.» 

 
Trym Aafløy (FNB) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«FNB avventer tilleggsforslaget fra Krf m/fl. til behandling i fylkesutvalet.» 
 
Avrøysting 
Brosvik sitt forslag (utan punkt 4.3.1) vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ei røyst 
(FNB). 
Brosvik sitt forslag punkt 4.3.1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet.mot 6 røyster (H, Frp og 
FNB). 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Framnes sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet vedtek med dette planprogrammet for Regional Transportplan Vestland 2022-2033 
slik den er vedlagt, med følgjande endringar: 
 
Pkt. 3.3 
Kunnskapsgrunnlaget skal bestå av 
-oppdatert kunnskapsgrunnlag for sykkel og gange i Vestland 
 
Tillegg i pkt 4.1.2 Investeringstiltak (tillegg utheva) Basert på dette og dei korridorvise utgreiingane 
skal det utarbeidast lister over prioriterte prosjekt etter ulike kategoriar av tiltak som strekningsvise 
utbyggingstiltak, punktutbetringar og behov for møteplassar. 4.1.7. Viktige vegar for næringslivet 
Utfordringar Næringslivet er opptekne av føreseielege forhold for å kunne få sine produkt fram til 
mottakarane. I Vestland er næringar knytt til ressursane i havet og skogen i ei særstilling, og 
vegane til og frå hamner er difor særleg viktige. 
 
4.1.8. Massehandtering 
Formål 
God massehandtering er ein viktig føresetnad for ein sirkulær økonomi, og god handtering av 
Massar kan bidra til lågare klimagassutslepp dersom ein finn gode, lokale prosjekt som kan ha 
nytte av massane til dømes i bygge- og industriprosjekt. Masseforvaltning handlar også om 
masseunderskot. 
 
Utfordring 
Det er mange store utbyggingar av samferdsels- og infrastrukturprosjekt i Vestland som gir store 
masseoverskot. Desse massane bør nyttast til samfunnstenelege formål, ikkje berre at 
samferdslesprosjekt må løyse sine masseutfordringar. 
 
Utgreiingsbehov 
Regional transportplan skal utarbeide prinsipp og strategiar for korleis ein kan nytte 
overskotsmassar på samfunnstenelege måtar. 
• Identifisere økonomiske og miljømessige gevinstar i utvikling av nye og betre 
alternative bruksområder. 
• Bidra til gjenbruk av produserte overskotsmassar innanfor industriell verksemd. 
Pkt 4.2.2 Kollektivtransport 
 
Under utgreiingsbehov 
-RTP skal utgreie ailke konsept for kollektivtrafikk på sjø, med vekt på utslepp, kostnader og 
andre samfunnsmessige konsekvensar. Blå bybane må utgreiast. 



 
4.2.2 Utgreiingspunkt 
• RTP skal greie ut kollektivstrategi for born og unge, samt andre grupper, som 
ikkje har tilgang til eigen bil. 
 
4.2.3 Utgreiingspunkt 
• RTP skal vurdere behovet for fleksibel skuleskyss for elevar både i grunnskule 
og vidaregåande skule, slik at fritidsaktivitetar kan verte lettare tilgjengeleg. 
• Skyss/Kringom sitt tilbod må bli betre tilpassa fylket sine eigne 
opplæringstilbod for elevar i vidaregåande skule. 
 
4.2.4 Sykkel og gange 
Utgreiingsbehov 
-som del av RTP skal det utarbeidast ein sykkelstrategi for Vestland. 
 
4.2.7 Fly 
Endre setning «Av ikkje-statlege flyplassar i Vestland har vi Stord lufthamn Sørstokken» til Fylket 
er eigar av Stord lufthamn Sørstokken (21%) saman med Stord kommune (79%), som vert driven 
av Sunnhordland lufthamn AS. 
 
4.3.1 Byvekstavtalen 
Utgreiing 
Ein gjennomgang av forsking på bruk og lokalisering av innfartsparkering må ligge til grunn for det 
vidare arbeidet med plassar for innfartsparkering knytt til ulike kollektivknutepunkt, td at 
innfartsparkering skal leggast utanfor sentersonene i Bergen, med unntak av Arna, jfr. Vedtak. 
 
4.4.6 Utgreiingspunkt 
Tillegg til nest siste kulepunkt: Herunder også greie ut, aleine eller i samarbeid med andre fylke, å 
innføre eigne standarder for fylkesvegar.» 
 
2. Fylkesutvalet ber administrasjonen om arbeida for realisering av ferjeavløysingsprosjekt i 
Vestland som klarar finansieringa utan fylkeskommunale midlar. Dette med sikte på raskast 
mogleg oppstart av desse prosjekta. Dette arbeidet må gå parallelt med prosessen med ny RTP.  
 
3. Saksordførar RTP, utvalsleiar SAMO og representantar frå administrasjon må snarast 
planleggja møte med departement og sentrale politikarar i Oslo for avklara nye signal for 
finansiering av denne ordninga, herunder «pukkeleffekt» mm. 
 
Protokollmerknad Trym Aafløy (FNB): 
 
FNB avventer tilleggsforslaget fra Krf m/fl. til behandling i fylkesutvalet. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet vedtek med dette planprogrammet for Regional Transportplan Vestland 
2022-2033 (RTP) slik den er vedlagt, med følgjande endringar: 
 Pkt. 3.3 

Kunnskapsgrunnlaget skal bestå av 
• oppdatert kunnskapsgrunnlag for sykkel og gange i Vestland 

 Tillegg i pkt 4.1.2 Investeringstiltak (tillegg utheva)  
Basert på dette og dei korridorvise utgreiingane skal det utarbeidast lister over 
prioriterte prosjekt etter ulike kategoriar av tiltak som strekningsvise utbyggingstiltak, 
punktutbetringar og behov for møteplassar.  

 4.1.7. Viktige vegar for næringslivet  
Utfordringar  
Næringslivet er opptekne av føreseielege forhold for å kunne få sine produkt fram til 
mottakarane. I Vestland er næringar knytt til ressursane i havet og skogen i ei 
særstilling, og vegane til og frå hamner er difor særleg viktige. 



 4.1.8. Massehandtering 
Formål 
God massehandtering er ein viktig føresetnad for ein sirkulær økonomi, og god 
handtering av massar kan bidra til lågare klimagassutslepp dersom ein finn gode, 
lokale prosjekt som kan ha nytte av massane til dømes i bygge- og industriprosjekt. 
Masseforvaltning handlar også om masseunderskot. 

Utfordring 
Det er mange store utbyggingar av samferdsels- og infrastrukturprosjekt i Vestland 
som gir store masseoverskot. Desse massane bør nyttast til samfunnstenelege formål, 
ikkje berre at samferdslesprosjekt må løyse sine masseutfordringar. 
 
Utgreiingsbehov 
Regional transportplan skal utarbeide prinsipp og strategiar for korleis ein kan nytte 
overskotsmassar på samfunnstenelege måtar. 

• Identifisere økonomiske og miljømessige gevinstar i utvikling av nye og betre 
alternative bruksområder. 

• Bidra til gjenbruk av produserte overskotsmassar innanfor industriell verksemd. 
 Pkt 4.2.2 Kollektivtransport 

Under utgreiingsbehov 
• RTP skal utgreie ailke konsept for kollektivtrafikk på sjø, med vekt på utslepp, 

kostnader og andre samfunnsmessige konsekvensar. Blå bybane må utgreiast. 
 4.2.2 Utgreiingspunkt 

• RTP skal greie ut kollektivstrategi for born og unge, samt andre grupper, som ikkje 
har tilgang til eigen bil. 

 4.2.3 Utgreiingspunkt 
• RTP skal vurdere behovet for fleksibel skuleskyss for elevar både i grunnskule og 

vidaregåande skule, slik at fritidsaktivitetar kan verte lettare tilgjengeleg. 
• Skyss/Kringom sitt tilbod må bli betre tilpassa fylket sine eigne opplæringstilbod 

for elevar i vidaregåande skule. 
 4.2.4 Sykkel og gange 

Utgreiingsbehov 
• som del av RTP skal det utarbeidast ein sykkelstrategi for Vestland. 

 4.2.7 Fly 
Endre setning «Av ikkje-statlege flyplassar i Vestland har vi Stord lufthamn 
Sørstokken» til Fylket er eigar av Stord lufthamn Sørstokken (21%) saman med Stord 
kommune (79%), som vert driven av Sunnhordland lufthamn AS. 

 4.3.1 Byvekstavtalen 
Utgreiing 
Ein gjennomgang av forsking på bruk og lokalisering av innfartsparkering må ligge til 
grunn for det vidare arbeidet med plassar for innfartsparkering knytt til ulike 
kollektivknutepunkt, td at innfartsparkering skal leggast utanfor sentersonene i Bergen, 
med unntak av Arna, jfr. Vedtak. 

 4.4.6 Utgreiingspunkt 
Tillegg til nest siste kulepunkt: Herunder også greie ut, aleine eller i samarbeid med 
andre fylke, å innføre eigne standarder for fylkesvegar. 
 

2. Fylkesutvalet ber administrasjonen om arbeida for realisering av ferjeavløysingsprosjekt i 
Vestland som klarar finansieringa utan fylkeskommunale midlar. Dette med sikte på 
raskast mogleg oppstart av desse prosjekta. Dette arbeidet må gå parallelt med prosessen 
med ny RTP.  
 

3. Saksordførar RTP, utvalsleiar i hovudutval for samferdsel og mobilitet og representantar 
frå administrasjon må snarast planleggja møte med departement og sentrale politikarar i 
Oslo for avklara nye signal for finansiering av denne ordninga, herunder «pukkeleffekt» 
mm. 

 

PS 155/20 Askøy vgs - nybygg/rehabilitering 
 
Forslag til innstilling  
1.  Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for Askøy vgs med ei 
 samla kostnadsramme på 707 mill. kroner 



 
2.  Vestland fylkeskommune godkjenner avtale med Askøy kommune om dei økonomiske 
 vilkåra som fylgjer av områdeplanen på 30 mill. kroner. Godkjenning av avtalen føreset 
 tilsvarande vedtak i Askøy kommune. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Avrøysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
  
Innstilling til fylkesutvalet  
1. Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for Askøy vgs med ei  
samla kostnadsramme på 707 mill. kroner  
  
2. Vestland fylkeskommune godkjenner avtale med Askøy kommune om dei økonomiske  
vilkåra som fylgjer av områdeplanen på 30 mill. kroner. Godkjenning av avtalen føreset  
tilsvarande vedtak i Askøy kommune.  
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1.  Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for Askøy vgs med ei 
 samla kostnadsramme på 707 mill. kroner 
 
2.  Vestland fylkeskommune godkjenner avtale med Askøy kommune om dei økonomiske 
 vilkåra som fylgjer av områdeplanen på 30 mill. kroner. Godkjenning av avtalen føreset 
 tilsvarande vedtak i Askøy kommune. 
 

PS 156/20 KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. To lånegarantiar 
 
Forslag til innstilling  

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill.  
 

2. Vedtaket i punkt 1 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 
 

3. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr 50 mill. til nytt magasin for KODE   
vert avslått, då staten framleis har hovudansvaret for finansiering av KODE.  

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Kjell Gitton Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i KODE. Håland 
gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Utval for kultur, idrett og integrering 
vedtok samrøystes at Håland var inhabil etter forvaltningslova § 6 første ledd litra e) nr. 2. 
 
Kjell Gitton Håland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Stian Jean Opedal Davies (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Nytt punkt 2 
Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert 
innvilga, under føresetnad at Bergen kommune og staten bidrar med tilskot til KODE for 
nedbetaling av heile lånebeløpet. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin 
varigheit, vert gitt i samsvar med avtale mellom KODE og lånegjevar. 
 



Det vert vist til Bergen bystyre sitt vedtak i Bergen kommune sin 1. tertialrapport 2020. 
Her vert årleg tildeling auka til nedbetaling av lånet til totalt kr 5.000.000 og vert 
innarbeida i budsjett- og økonomiplan. Videre visar ein til tilskotsbrev 2020 frå 
Kulturdepartementet til KODE der årleg tildeling til KODE vert auka til kr 3.000.000 til 
same formål. 
 
Nytt punkt 3 
Vedtaket i punkt 1 og 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
etter kommunelova § 14-19. 
 
Nytt punkt 4 
Vestland fylkeskommune held framleis fast på at KODE Kunstmuseer og Komponisthjem 
har ei sentral nasjonal rolle i forvaltninga av vår felles nasjonale kulturarv. Dette vil seie 
at staten har hovudansvar for finansieringa av KODE. 
 
Vestland fylkeskommune vil understreke at om staten hadde bidratt til finansieringa av 
KODE i samsvar med sine klare forpliktingar, ville ikkje KODE ha vore i den prekære 
situasjonen som museet no opplever. Då hadde det heller ikkje vore behov for 
garantistilling frå fylkeskommunen. 
 
Vestland fylkeskommune ber staten omsider auke sine årlege tildelingar slik at KODE 
både får ein føreseieleg drift og får reelle moglegheiter til å utvikle seg i tråd med sitt 
nasjonale mandat. Etter at regjeringa vedtok å fråfalle den planlagde oppgåveoverføringa 
på kunst- og kulturfeltet til regionane, har staten stadfesta sitt hovudansvar for KODE og 
for dei andre musea i Vestland. 
 
Vestland fylkeskommune forventar at politisk leiing i Kulturdepartementet har ein løpande 
dialog med politisk leiing i Bergen kommune og i Vestland fylkeskommune angåande den 
finansielle situasjonen til KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. Fylkeskommunen vil ta 
initiativ til møte med Kulturdepartementet og Bergen kommune.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (Pp). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 og 3 fekk 3 røyster (FNB, Frp) og fall.  
Davies sitt forslag punkt 2 og 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (FNB, 
Frp, Pp). 
Davies sitt forslag punkt 4 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (FNB, Frp, H, 
Pp). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 
 

2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert innvilga, 
under føresetnad at Bergen kommune og staten bidrar med tilskot til KODE for nedbetaling av 
heile lånebeløpet. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i 
samsvar med avtale mellom KODE og lånegjevar. 
 
Det vert vist til Bergen bystyre sitt vedtak i Bergen kommune sin 1. tertialrapport 2020. Her vert 
årleg tildeling auka til nedbetaling av lånet til totalt kr 5.000.000 og vert innarbeida i budsjett- 
og økonomiplan. Videre visar ein til tilskotsbrev 2020 frå Kulturdepartementet til KODE der 
årleg tildeling til KODE vert auka til kr 3.000.000 til same formål. 
 

3. Vedtaket i punkt 1 og 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 
 

4. Vestland fylkeskommune held framleis fast på at KODE Kunstmuseer og Komponisthjem har 
ei sentral nasjonal rolle i forvaltninga av vår felles nasjonale kulturarv. Dette vil seie at staten 
har hovudansvar for finansieringa av KODE. 
 

5. Vestland fylkeskommune vil understreke at om staten hadde bidratt til finansieringa av KODE i 
samsvar med sine klare forpliktingar, ville ikkje KODE ha vore i den prekære situasjonen som 



museet no opplever. Då hadde det heller ikkje vore behov for garantistilling frå 
fylkeskommunen. 
 

6. Vestland fylkeskommune ber staten omsider auke sine årlege tildelingar slik at KODE både får 
ein føreseieleg drift og får reelle moglegheiter til å utvikle seg i tråd med sitt nasjonale mandat. 
Etter at regjeringa vedtok å fråfalle den planlagde oppgåveoverføringa på kunst- og kulturfeltet 
til regionane, har staten stadfesta sitt hovudansvar for KODE og for dei andre musea i 
Vestland. 
 

7. Vestland fylkeskommune forventar at politisk leiing i Kulturdepartementet har ein løpande 
dialog med politisk leiing i Bergen kommune og i Vestland fylkeskommune angåande den 
finansielle situasjonen til KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. Fylkeskommunen vil ta 
initiativ til møte med Kulturdepartementet og Bergen kommune. 

 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Anne Gine Hestestun (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Utsetjing: 
 
Saka vert utsett.» 

 
Avrøysting (til utsetjing) 
Hestetun sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Saka vert utsett. 
 

PS 157/20 Status og vegen vidare - Ekspressbåtsambanda i Sogn og 
Fjordane 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftskontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn modellalternativ E, det vil seie bruk av ein mellombels driftskontrakt, 
ein designkontrakt og ein etterfølgjande nullutsleppskontrakt.  
 

2. Fylkesutvalet presiserer at vedtakspunkt 1 føreset at fylkeskommunen oppnår økonomisk 
støtte frå verkemiddelapparatet. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 

Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag:  
  
“Alternativ:  
  
Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftskontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn eit modellalternativ 0, det vil sei eit konvensjonelt og 
teknologinøytralt anbod.   
  
Tildelingskriteria i Rutepakke 1 vektast slik:  
40% Økonomi, avklarte statlege tilskot skal inkluderast i vurderinga  
30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløysingar (50%)  
30% Miljø og klimautslepp”  
  

Hanne Eva Kristensen (H) sette fram slikt forslag:  
  

“Alternativ:   
  
Punkt 1  
1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt videre arbeid med ny driftskontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn modellalternativ E2.”  



  
Arve Helle (A) sette på vegner av A, Sp, MDG, KrF og SV fram slikt forslag:  
  

«Utsetjing:  
  
Saka vert utsett til neste møte i hovudutval for samferdsel og mobilitet 23. september.»  

 
Avrøysting utsetjing 
Helle sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (Frp, H og FNB). 
 
Vedtak 
Saka vert utsett til neste møte i hovudutval for samferdsel og mobilitet 23. september. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativ: 

 
1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftkontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn eit modellalternativ 0, det vil sei eit konvensjonelt og 
teknologinøytralt anbod. 
 
2. Tildelingskriteria i Rutepakke 1 vektast slik; 
 
40% Økonomi, avklarte statlige tilskudd skal inkluderes i vurderingen 
30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløsninger (50%). 
30% Miljø og klimautslipp» 

 
Fylkesordførar sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til neste møte.» 
 
Avrøysting (til utsetjing) 
Fylkesordførar sitt forslag vart vedteke mot 4 røyster (Frp, FNB). 
 
Vedtak 
Saka vert utsett til neste møte. 
 

PS 158/20 Status og vegen vidare - Lokalbåtsambanda i Sogn og Fjordane 
 
Forslag til innstilling  

1. Fylkesutvalet støtter fylkesrådmannen sin vurdering knytt til behov for dieselgenerator på 
fartøya og ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid legg til grunn bruk av hybride 
driftsløysingar. 
 

2. Fylkesutvalet ber om at konkurransen og kontrakten for Rutepakke 2 vert innretta slik at 
miljøambisjonen knyt seg til heile rutepakka. 
 

3. Fylkesutvalet støtter fylkesrådmannens vurderingar knytt til driftsoppstart for ny kontrakt. 
Fylkesrådmannen får derfor fullmakt til å kunngjere og inngå kortsiktig kontrakt for drift av 
sambanda i Rutepakke 2 for perioden 1. mai 2022 til 01.05.2024 med opsjon om 
forlenging med yttarlegare 1+1 år.  
 

4. Fylkesutvalet tek saka forøvrig til orientering.  

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag:  
  

«Tillegg:  



 
Nytt pkt. 5: 
  
Tildelingskriteria i Rutepakke 2 vektast slik;  
  
40% Økonomi, avklarte statlige tilskudd skal inkluderes i vurderingen  
30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløsninger (50%).  
30% Miljø og klimautslipp»  

  
Marthe Hammer  (SV) sette på vegner av SV, KrF og MDG  fram slikt forslag:  
  
«Alternativ:  
  

1. Fylkesutvalet viser til vedtak i november 2019 og ber om at rutepakke 2 vert lyst ut i tråd 
med det vedtaket, altså med med utlysning så raskt som mogleg og innfasing av 
nullutsleppsteknologi frå 2022 og seinast 2024.  
  

2. (Opprinnelig punkt 1 i fylkesrådmannens forslag): Fylkesutvalet støtter fylkesrådmannen 
sin vurdering knytt til behov for dieselgenerator på fartøya og ber om at fylkesrådmannen i 
sitt vidare arbeid legg til grunn bruk av hybride driftsløysingar.  
  

3. (Opprinnelig punkt 2 i fylkesrådmannens forslag): Fylkesutvalet ber om at konkurransen og 
kontrakten for Rutepakke 2 vert innretta slik at miljøambisjonen knyt seg til heile 
rutepakka. »  

 
 
Avrøysting 
Framnes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp, FNB) og fall.  
Hammer sitt forslag fekk 7 røyster (A, MDG, SV, KrF) og fall.   
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster (MDG, SV, 
Krf).  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkesutvalet støtter fylkesrådmannen sin vurdering knytt til behov for dieselgenerator på 

fartøya og ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid legg til grunn bruk av hybride 
driftsløysingar.  

  
2.  Fylkesutvalet ber om at konkurransen og kontrakten for Rutepakke 2 vert innretta slik at 

miljøambisjonen knyt seg til heile rutepakka.  
  
3. Fylkesutvalet støtter fylkesrådmannens vurderingar knytt til driftsoppstart for ny kontrakt. 

Fylkesrådmannen får derfor fullmakt til å kunngjere og inngå kortsiktig kontrakt for drift av 
sambanda i Rutepakke 2 for perioden 1. mai 2022 til 01.05.2024 med opsjon om forlenging 
med yttarlegare 1+1 år.  

  
4. Fylkesutvalet tek saka forøvrig til orientering. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt pkt. 5 
 
Tildelingskriteria i Rutepakke 2 vektast slik; 
 
40% Økonomi, avklarte statlige tilskudd skal inkluderes i vurderingen 
30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløsninger (50%). 
30% Miljø og klimautslipp» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, KrF, V og MDG fram slikt forslag (a): 
 

«Tillegg: 



 
Nytt punkt 
Fylkesutvalet viser til vedtak i november 2019 og ber om at rutepakke 2 vert lyst ut i tråd 
med det vedtaket, altså med med utlysning så raskt som mogleg og innfasing av 
nullutsleppsteknologi frå 2022 og seinast 2024.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, V og MDG fram slikt forslag (b): 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 3 
Stryk følgende ord i punkt 3. "med opsjon om forlenging med yttarlegare 1+1 år." 

 
Avrøysting 
Innstillinga utan følgjande ord i punkt 3 "med opsjon om forlenging med yttarlegare 1+1 år." vart 
samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 3 med følgjande ord "med opsjon om forlenging med yttarlegare 1+1 år." vart 
vedteke mot 3 røyster (SV, MDG, V). 
Hammer sitt forslag (a) fekk 4 røyster (SV, MDG, V, KrF) og fall. 
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Hammer sitt forslag (b) vart ikkje røysta over. 
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet støtter fylkesrådmannen sin vurdering knytt til behov for dieselgenerator på 
fartøya og ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid legg til grunn bruk av hybride 
driftsløysingar. 
 

2. Fylkesutvalet ber om at konkurransen og kontrakten for Rutepakke 2 vert innretta slik at 
miljøambisjonen knyt seg til heile rutepakka. 

 
3. Fylkesutvalet støtter fylkesrådmannens vurderingar knytt til driftsoppstart for ny kontrakt. 

Fylkesrådmannen får derfor fullmakt til å kunngjere og inngå kortsiktig kontrakt for drift av 
sambanda i Rutepakke 2 for perioden 1. mai 2022 til 01.05.2024 med opsjon om forlenging 
med yttarlegare 1+1 år. 

 
4. Fylkesutvalet tek saka forøvrig til orientering. 

 

PS 159/20 Høyringsinnspel til planprogram - Regional plan for innovasjon 
og næringsutvikling 
 
Forslag til innstilling  
1. Planprogram Regional plan for innovasjon og næringsutvikling blir vedteke slik det ligg føre og 
med endra framdriftsplan. 
 
2. Regional plan for innovasjon og næringsutvikling får ein planperiode på 10 år. 
 
3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å utarbeide mandat og føringar for arbeidsgruppene. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  16.09.2020 
 
Mark Taylor (MDG) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV, V, KrF fram slikt forslag: 

 
«Tillegg:  
 
Plantema 4.1.1 
Føy til ", innafor rammene av målet om ei berekraftig utvikling." til slutten av plantema 
4.1.1 slik at det vert: 
 
Denne delen av plantemaet har som føremål å vidareutvikle det vi er gode på; legge eit 
grunnlag for å ivareta viktige basisnæringar og legge til rette for verksemder med 
vekstpotensial, innafor rammene av målet om ei berekraftig utvikling.» 

 



Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Taylor sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster (Frp, FNB). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Planprogram Regional plan for innovasjon og næringsutvikling blir vedteke slik det ligg føre og 
med endra framdriftsplan, og med følgjande tillegg (i utheva skrift): 
 

«4.1.1 Denne delen av plantemaet har som føremål å vidareutvikle det vi er gode på; legge 
eit grunnlag for å ivareta viktige basisnæringar og legge til rette for verksemder med 
vekstpotensial, innafor rammene av målet om ei berekraftig utvikling. » 
 

2. Regional plan for innovasjon og næringsutvikling får ein planperiode på 10 år. 
 
3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å utarbeide mandat og føringar for arbeidsgruppene. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Planprogram Regional plan for innovasjon og næringsutvikling blir vedteke slik det ligg føre og 
med endra framdriftsplan, og med følgjande tillegg (i utheva skrift): 
 

«4.1.1 Denne delen av plantemaet har som føremål å vidareutvikle det vi er gode på; legge 
eit grunnlag for å ivareta viktige basisnæringar og legge til rette for verksemder med 
vekstpotensial, innafor rammene av målet om ei berekraftig utvikling. » 

 
2. Regional plan for innovasjon og næringsutvikling får ein planperiode på 10 år. 
 
3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å utarbeide mandat og føringar for arbeidsgruppene. 
 

PS 160/20 Nytt kommunevåpen Tysnes kommune 
 
Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune meiner at Tysnes kommune sitt forslag til nytt kommunevåpen – 
Alternativ 2 - har fare for forveksling med Hordaland fylkeskommune sitt fylkesvåpen. 
 

2. Vestland fylkeskommune ber Tysnes kommune ikkje legge opp til vedtak av Alternativ 2 på det 
noverande tidspunkt. 
 

3. Vestland fylkeskommune er viljug til å ta opp att diskusjonen ved eit seinare høve. 
 

4. Fylkestinget ber Fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Lise-May Sæle (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Vestland fylkeskommune vil ikkje motsette seg Tysnes kommune om å ta i bruk 
alternativ 2 som kommunevåpen etter Tysnes sitt ynskje slik det føreligg frå 
saksutgreiinga. 
 
2. Vestland fylkeskommune ser på det som positivt at Onarheimsseglet vert teken i bruk. 
 
3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt.» 

 
Avrøysting 



Sæle sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (R). 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune vil ikkje motsette seg Tysnes kommune om å ta i bruk alternativ 
2 som kommunevåpen etter Tysnes sitt ynskje slik det føreligg frå saksutgreiinga. 
 

2. Vestland fylkeskommune ser på det som positivt at Onarheimsseglet vert teken i bruk. 
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt. 

 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 

1. Vestland fylkeskommune meiner at Tysnes kommune sitt forslag til nytt 
kommunevåpen – Alternativ 2 - har fare for forveksling med Hordaland 
fylkeskommune sitt fylkesvåpen. 
 

2. Vestland fylkeskommune ber Tysnes kommune ikkje legge opp til vedtak av 
Alternativ 2 på det noverande tidspunkt. 
 

3. Vestland fylkeskommune er viljug til å ta opp att diskusjonen ved eit seinare høve. 
 

4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (SV). 
Hammer sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune vil ikkje motsette seg Tysnes kommune om å ta i bruk alternativ 2 
som kommunevåpen etter Tysnes sitt ynskje slik det føreligg frå saksutgreiinga. 
 

2. Vestland fylkeskommune ser på det som positivt at Onarheimsseglet vert teken i bruk. 
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt. 

 

PS 161/20 Tertialrapport pr. august 2020 – rekneskapsprognose 
 
Forslag til innstilling 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 

 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 



 
 

 
 Førde vgs 15 000 

 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 

 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

  
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
  
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Rita Tonning (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
Hovudutval, for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande.» 

 
Avrøysting 
Tonning sitt forslag fekk 3 røyster (Frp, Pp, R) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster (FNB, Frp, 
R) 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 

 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 



 Sum vegar 125 197 

 
 

 
 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 

 Sum bygg -182 000 

 
 

 
 Sum investeringar -56 803 

 
 

 
 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 
 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 

 Sum finansiering -56 803 
 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag:  
  

«Alternativ:  
  
Tertialrapport pr. august 2020 - reknskapsprognose, tas til vitande.»  

  
Avrøysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 14 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, Frp, FNB, H) og vart vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet.  
Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall.  
  
Innstilling til fylkesutvalet  
 
1.Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering  
  
2.Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet  
     kr 1 000  

  Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen  31 361  

  Bømlopakken  50 000  

  Tunellrehabilitering  -11 900  

  Austevollbrua  300  

  Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd  48 000  



  Snøggbåtkai Ranavik  3 000  

  Storeskaret – Arefjordpollen   1 375  

  Tibbene / Trengereid i Øygarden  661  

  Planlegging  2 400  

  Sum vegar  125 197  

      

  Førde vgs  15 000  

  Askøy vgs  -45 000  

  Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg  -10 000  

  Fylkeshus  -25 000  

  Sogndal vgs  -6 000  

  Nytt opplæringsfartøy  -100 000  

  Tannklinikk Sogndal  -11 000  

  Sum bygg  -182 000  

      

  Sum investeringar  -56 803  

      

  Finansiering:    

  Bompengar  42 716  

  Mva komp.  -17 400  

  Lån  -82 119  

  Sum finansiering  -56 803  
  
3.Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet  
 

  Budsjettendring    kr 1 000  

Løyvingsnivå  Tekst  
Meirutg./ 
Mindreinnt.  

Meirinnt./ 
mindreutg.  

1  Rammetilskot    347 931  

7  Reserve (Lønsavsetjing)  77 517    

22  Forskning, kompetanse, internasj.  1 187    

31  Opplæring i bedrift  21 427    

51  Billettinntekter kollektiv  247 800    

60  Veg - drift og vedlikehald    2 500  

63  Andre tiltak - infrastruktur og veg  2 500    

      350 431  350 431  
  
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  



   kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 

 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 

 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 

  Budsjettendring    kr 1 000  

Løyvingsnivå  Tekst  
Meirutg./ 
Mindreinnt.  

Meirinnt./ 
mindreutg.  

1  Rammetilskot    347 931  

7  Reserve (Lønsavsetjing)  77 517    

22  Forskning, kompetanse, internasj.  1 187    

31  Opplæring i bedrift  21 427    

51  Billettinntekter kollektiv  247 800    

60  Veg - drift og vedlikehald    2 500  

63  Andre tiltak - infrastruktur og veg  2 500    

      350 431  350 431  
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
   kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 



 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 
 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

  
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og integrering til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 



 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 
 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
 

PS 162/20 Fråsegn forslag til kommuneplanen si samfunnsdel (KPS) - 
Ullensvang kommune 
 
Forslag til vedtak  
1. Vestland fylkeskommune meiner planforslaget til kommuneplanen sin samfunnsdel for 
Ullensvang kommune er i samsvar med framlegg til Regional planstrategi for Vestland, og dannar 
eit godt grunnlag for vidare arbeid i kommunen.  
 
2. Mål og strategiar syner retning, og tydelege arealstrategiar vil kunne styrke arbeidet med den 
komande arealdelen til kommuneplanen. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tilrådingar i samfunnsdel til kommuneplan for Ullensvang skal ha vurdering av 
konsekvensar for utvikling, aktivitet og busetnad i utkantane av kommunen.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Hammer sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (MDG, H, Frp). 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune meiner planforslaget til kommuneplanen sin samfunnsdel for 
Ullensvang kommune er i samsvar med framlegg til Regional planstrategi for Vestland, og 



dannar eit godt grunnlag for vidare arbeid i kommunen.  
 

2. Mål og strategiar syner retning, og tydelege arealstrategiar vil kunne styrke arbeidet med den 
komande arealdelen til kommuneplanen. 
 

3. Tilrådingar i samfunnsdel til kommuneplan for Ullensvang skal ha vurdering av konsekvensar 
for utvikling, aktivitet og busetnad i utkantane av kommunen. 

 

PS 163/20 Fråsegn til kommuneplanens arealdel for Nye Voss herad 2020-
2032 
 
Forslag til vedtak 
1. Fylkesutvalet ser det som viktig og positivt at Voss herad har arbeida fram ein felles arealdel av 
kommuneplanen, og no får ein kommuneplan med felles planskildring, plankart og føresegner for 
heile heradet. Planframlegget er hovudsakleg i samsvar med regionale mål og føringar, og støtter 
også godt opp om FN sine berekraftsmål. Planframlegget vil gi eit godt styringsverktøy for 
arealforvaltninga i heradet.  
 
2. Fylkesutvalet meiner at arealdelen i stor grad føl regionale føringar for areal- og 
transportplanlegging. Fylkesutvalet er positive til at det i planforslaget vert prioritert å satsa på 
fortetting og utbygging i vekstsoner definert i kommuneplanen, samstundes som det er eit mål å 
oppretthalde og vidareutvikle gode og levande lokalsamfunn i bygdene gjennom ei klårt definert 
senterstruktur.  
 
3. Fylkesutvalet stør i hovudsak heradet sitt framlegg til senterstruktur som i hovudsak føl 
retningslinene for utvikling av senterstruktur og handel i Regional plan for attraktive senter. 
Fylkesutvalet rår likevel til endringar for lokalsenteret Palmafossen, då størrelse og føresegner strir 
med retningslinene i den regionale planen. Fylkesutvalet rår til at senteravgrensinga på omlag 
1000 meter vert innskrenka, og at føresegnene sikrar at handel med unntaksvarar vert liggande 
utanfor sentrumsformålet.  
 
4. Fylkesutvalet har fleire merknader til planframlegget. Med omsyn til kulturminneverdiane i det 
nye heradet vil merknadane kunne bidra til eit betre planframlegg og styringsreiskap: 
 
a) Fylkesutvalet tar eit generelt atterhald om ikkje kjende kulturminneverdiar i og med at det ikkje 
er gjort ei registrering i område med ny arealbruk. Ut i frå dette kan krav om arkeologisk 
registrering koma ved eventuell dispensasjonar i frå plankrav. 

 
b) Voss herad bør arbeide vidare med å definere fleire omsynssoner (H570) for bevaring av 
kulturmiljø, og desse bør leggast inn i kommuneplanen. Fylkeskommunen ber om at Voss herad 
prioriterer arbeidet med ein revidert kommunedelplan for kulturminne.  

  
c) Dei listeførte kyrkjene med omsynssone c (SOSI-kode H570) bør få tilknytt retningsliner.   
 
d) Føresegn og retningsliner bør sikre at areal som gjeld utfylling i sjø, vert sendt til regionalt 
kulturminnemynde.  
 
e) Vestland fylkeskommune viser til at omsynet til forskriftsfreda kulturminne og andre nyare tids 
kulturminne må ivaretakast på ein god måte. Det bør vidare vurderast å redusere omfanget av 
tiltaka. For tiltak i FT1(fritids- og turistformål), N20 (næring) og N21 (næring), og I A2 (luftsport)  
ber  fylkeskommunen om at ein tek omsyn til eksisterande kulturminne, kulturmiljø og 
kulturlandskap. 
  
f) Vinje nærsenter bør av omsyn til kulturmiljøet på Vinje avgrensast i omfang i nordaust. 
 
g) Arealplanen sine føresegner jf. pt. 11.5.2 - Område bandlagt etter kulturminnelova OM730, må 
òg omfatta vedtaksfreda kulturminne.  
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 



 
«Alternativ: 
 
Punkt 3 
Fylkesutvalet har ikkje merknader til heradet sitt forslag til senterstruktur. 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke. 
Distad sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (1A, SV, MDG). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 fekk 3 røyster (1A, SV, MDG). 
 
Vedtak 
1. Fylkesutvalet ser det som viktig og positivt at Voss herad har arbeida fram ein felles arealdel av 
kommuneplanen, og no får ein kommuneplan med felles planskildring, plankart og føresegner for 
heile heradet. Planframlegget er hovudsakleg i samsvar med regionale mål og føringar, og støtter 
også godt opp om FN sine berekraftsmål. Planframlegget vil gi eit godt styringsverktøy for 
arealforvaltninga i heradet.  
 
2. Fylkesutvalet meiner at arealdelen i stor grad føl regionale føringar for areal- og 
transportplanlegging. Fylkesutvalet er positive til at det i planforslaget vert prioritert å satsa på 
fortetting og utbygging i vekstsoner definert i kommuneplanen, samstundes som det er eit mål å 
oppretthalde og vidareutvikle gode og levande lokalsamfunn i bygdene gjennom ei klårt definert 
senterstruktur.  
 
3. Fylkesutvalet har ikkje merknader til heradet sitt forslag til senterstruktur 
 
4. Fylkesutvalet har fleire merknader til planframlegget. Med omsyn til kulturminneverdiane i det 
nye heradet vil merknadane kunne bidra til eit betre planframlegg og styringsreiskap: 
 
a) Fylkesutvalet tar eit generelt atterhald om ikkje kjende kulturminneverdiar i og med at det ikkje 
er gjort ei registrering i område med ny arealbruk. Ut i frå dette kan krav om arkeologisk 
registrering koma ved eventuell dispensasjonar i frå plankrav. 

 
b) Voss herad bør arbeide vidare med å definere fleire omsynssoner (H570) for bevaring av 
kulturmiljø, og desse bør leggast inn i kommuneplanen. Fylkeskommunen ber om at Voss herad 
prioriterer arbeidet med ein revidert kommunedelplan for kulturminne.  

  
c) Dei listeførte kyrkjene med omsynssone c (SOSI-kode H570) bør få tilknytt retningsliner.   
 
d) Føresegn og retningsliner bør sikre at areal som gjeld utfylling i sjø, vert sendt til regionalt 
kulturminnemynde.  
 
e) Vestland fylkeskommune viser til at omsynet til forskriftsfreda kulturminne og andre nyare tids 
kulturminne må ivaretakast på ein god måte. Det bør vidare vurderast å redusere omfanget av 
tiltaka. For tiltak i FT1(fritids- og turistformål), N20 (næring) og N21 (næring), og I A2 (luftsport)  
ber  fylkeskommunen om at ein tek omsyn til eksisterande kulturminne, kulturmiljø og 
kulturlandskap. 
  
f) Vinje nærsenter bør av omsyn til kulturmiljøet på Vinje avgrensast i omfang i nordaust. 
 
g) Arealplanen sine føresegner jf. pt. 11.5.2 - Område bandlagt etter kulturminnelova OM730, må 
òg omfatta vedtaksfreda kulturminne.  
 

PS 164/20 Sal av Bruravik ferjekai 
 
Forslag til vedtak  
1. Fylkesutvalet godkjenner sal av Bruravik ferjekai med tilhøyrande areal. 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av verdivurdering 
som  
 er kr. 2 000 000,- . 
 



3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av verdivurderinga, vil fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) stilte spørsmål om han var inhabil. Søviknes gjekk frå under vurderinga av 
spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Terje Søviknes inhabil, jf. 
forvaltningslova § 6, 2. ledd. 
 
Terje Søviknes gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 16 representantar til stades. 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Fylkesutvalet godkjenner sal av Bruravik ferjekai med tilhøyrande areal. 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av verdivurdering 
som  
 er kr. 2 000 000,- . 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av verdivurderinga, vil fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 

PS 165/20 Sal av Rubbestadnes vgs 
 
Forslag til innstilling  
1. Fylkestinget godkjenner sal av Rubbestadnes vgs (gnr. 83 bnr. 100 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  
 kr. 15 710 000,- 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Rubbestadnes vgs (gnr. 83 bnr. 100 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  
kr. 15 710 000,- 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 

PS 166/20 Høring - forslag til endringer i plan- og bygningsloven mv. - 
regional plan, dispensasjon m.m. 
 
Forslag til vedtak  
1. Fylkesutvalet meiner at endring av §8-1 Regional plan som gir heimel til å gi forskrift om bruk av 
arealsoner og tekniske kvalitetskrav i regional plan med arealdimensjon vil vere til hjelp for meir 
effektiv bruk av regionale planar. 
 
2. Fylkesutvalet meiner at forslaget om endring i dispensasjonsføresegnene i §19-2 for å styrke det 
lokale sjølvstyre vil føre til auka bruk av dispensasjonar og svekke plan- og bygningslova sitt 
prinsipp om heilskapleg arealdisponering og samordning gjennom vedtekne planar. Forslaget vil 
føre til svekking av regionale omsyn, og dermed fylkeskommunen som samfunnsaktør. 
Fylkesutvalet rår difor frå endringsforslaget. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Noralv Distad (H) sette på vegner av H og Frp fram slikt forslag: 



 
«Alternativ: 
 
Fylkesutvalet meiner forslaget om endring av dispensasjonsføresegnene § 19-2 vil 
styrkja det lokale sjølvstyret. Ein har tillit til at kommunane utøver skjønn på ein forsvarleg 
måte, og rår til at endringsframlegget blir vedteke.» 

 
Emil Gadolin (A) sette på vegner av A, MDG og SV fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkesutvalet meiner kommunane bør ha et stort handlingsrom når det gjeld å avgjere 
spørsmål av lokal art. Det er viktig at fylkeskommunen gjennom samarbeid som 
"Planforum" medverkar til rettleiing, medverknad og politikkutforming som reduserer 
trongen for dispensasjonar. Fylkesutvalet støttar ikkje endring i 
dispensasjonsføresegnene i §19-2, og vil ikkje svekke plan- og bygningslova sitt prinsipp 
om heilskapleg arealdisponering og samordning gjennom vedtekne planar.» 

 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av KrF, Sp og V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 2 
Vestland fylkesutval meiner kommunane bør ha større handlingsrom når det gjeld å 
avgjere spørsmål av lokal art, og støttar ei oppmjuking av dispensasjonsåtgangen i PBL 
19-2. 
Det er viktig at fylkeskommunen gjennom samarbeid som "Planforum" medverkar til 
rettleiing, medverknad og politikkutforming som reduserer trongen for dispensasjonar. 
 
Tillegg: 
 
Nytt punkt 3 
Vestland fylkesutval meiner "universell utforming" som omgrep bør inkluderast i PBL §19-
2, tredje ledd.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Distad sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall. 
Brosvik sitt forslag punkt 2 vart vedteke mot 6 røyster (A, SV, MDG). 
Gadolin sitt forslag fekk 6 røyster (A, SV, MDG) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 fekk ingen røyster og fall. 
Brosvik sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet meiner at endring av §8-1 Regional plan som gir heimel til å gi forskrift om bruk 
av arealsoner og tekniske kvalitetskrav i regional plan med arealdimensjon vil vere til hjelp for 
meir effektiv bruk av regionale planar. 
 

2. Fylkesutvalet meiner kommunane bør ha større handlingsrom når det gjeld å avgjere spørsmål 
av lokal art, og støttar ei oppmjuking av dispensasjonsåtgangen i PBL 19-2. 
 
Det er viktig at fylkeskommunen gjennom samarbeid som "Planforum" medverkar til rettleiing, 
medverknad og politikkutforming som reduserer trongen for dispensasjonar. 
 

3. Fylkesutvalet meiner "universell utforming" som omgrep bør inkluderast i PBL §19-2, tredje 
ledd. 

 

PS 167/20 Sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund 
 
Forslag til innstilling 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund (gnr. 26 gnr. 26, bnr, 21 m.fl.) 
 



2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  
kr. 10 000 000,-. 

 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund (gnr. 26 gnr. 26, bnr, 21 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  

kr. 10 000 000,-. 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 

PS 168/20 Finansrapport 2. tertial 2020 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2020 til orientering. 
 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2020 til orientering. 
 

PS 169/20 Vedtak av Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 - Regional 
planstrategi 
 
Forslag til innstilling 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 med dei endringar som 
kjem fram i saka.  
 
2. Fylkestinget gir fylkesrådmannen fullmakt til å gjere tekstlege endringar i tråd med rammene i 
denne saka. Dette skal skje i samråd med fylkesordførar.  
 
3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeide eigen sak til Fylkesutvalet om vidare 
oppfølging av Utviklingsplanen. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Natalia Golis (MDG) sette på vegner av MDG, A, Sp, SV, KrF og V fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Mål 2 Klima og Miljø som premiss for samfunnsutvikling: 
2.1 Vestland skal vere ein pådrivar for klimaomstilling og nullutslepp innan 2030.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Golis sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (Frp, 1FNB). 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget i Vestland vedtek Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 med dei endringar 
som kjem fram i saka, og slikt tillegg: 



a. 2.1 Vestland skal vere ein pådrivar for klimaomstilling og nullutslepp innan 2030. 
 

2. Fylkestinget gir fylkesrådmannen fullmakt til å gjere tekstlege endringar i tråd med 
rammene i denne saka. Dette skal skje i samråd med fylkesordførar.  
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeide eigen sak til fylkesutvalet om vidare 
oppfølging av Utviklingsplanen. 


